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Ärenden för stadsbyggnadsutskottet 
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§ 9 Samråd för Entitevägen, etapp 14 i Östra Tyresö 

§ 10 Samråd av gatukostnadsutredning för Entitevägen, etapp 14 

§ 11 Antagande av detaljplan för Vidablick 4 

§ 12 Granskning av detaljplan för Kretsloppscentralen 

§ 13 Förstudie mobilitetshus Norra Tyresö centrum 

§ 14 Uppdrag om planberedskap för ny förskola i Norra Tyresö centrum 
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Protokoll för stadsbyggnadsutskottet 

Datum 2024-04-24 

Tid 08:30–09:35 

Plats Bollmora/Zoom 

Närvarande Se närvarolista 

Justeringsdatum 2024-04-26 

Paragrafer 9–14 

Underskrifter Protokollet justeras med digital underskrift. 

Underskrifter finns på sista sidan i protokollet. 

Sekreterare Alice Berg 

Ordförande Mats Lindblom 

Justerande Johan Carlsson 

 ANSLAG / BEVIS 

Protokollet är justerat. Justeringen har tillkännagivits genom anslag. 

Observera att anslagstiden inte är samma sak som överklagandetiden. 

Beslutande organ Stadsbyggnadsutskottet 

Sammanträdesdatum 2024-04-24 

Datum då anslaget sätts upp 2024-04-26 

Datum då anslaget tas ned 2024-05-20 

Protokollets förvaringsplats Kommunkansliet 

Anslag upprättat av Alice Berg 
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Närvarolista 

Beslutande 

Mats Lindblom (L) 

Raymond Moube (C) 

Anki Svensson (M) 

Anita Mattsson (S) 

Anders Linder (S) 

Marie Åkesdotter (MP) 

Jeanette Hellmark (M) 

Ulf Perbo (KD) 

Johan Carlsson (SD), tjänstgörande ersättare för Bjarne Vifell (SD) 

Ersättare 

Christoffer Holmström (S) 

Klara Watmani (S) 

Ajda Asgari (MP) 

Inger Gemicioglu (V) 

Mikael Onegård (M) 

Mats Fält (M) 

Övriga 

Alice Berg, kommunsekreterare, kommunstyrelseförvaltningen 

Cynthia Runefjärd, kommundirektör, kommunstyrelseförvaltningen 

Ebba Larsson, trafikplanerare, kommunstyrelseförvaltningen 

Elanor Holm, planarkitekt, kommunstyrelseförvaltningen 

Emelie Malaise, projektledare, kommunstyrelseförvaltningen 

Göran Norlin, enhetschefchef hållbarhet och mobilitet, kommunstyrelseförvaltningen 

Göran Thimberg, biträdande avdelningschef, kommunstyrelseförvaltningen 

Hampus Rubaszkin, politisk sekreterare, Miljöpartiet 

Henrik Nordström, planarkitekt, kommunstyrelseförvaltningen 

Karolina Hedman, exploateringsingenjör, kommunstyrelseförvaltningen 

Katharina Rath, Politisk sekreterare, Centerpartiet 

Louise Bergman, biträdande avdelningschef, kommunstryrelseförvaltningen 

Maria Björnsdotter, enhetschef Vatten, miljö och trafik, kommunstyrelseförvaltningen 

Maria Engelbrekts, planarkitekt, kommunstyrelseförvaltningen 

Richard Hallman, exploateringschef, kommunstyrelseförvaltningen 

Ulrika Johansson, projektledare, kommunstyrelseförvaltningen 
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Åsa Bergström, chef samhällsbyggnadskontoret, kommunstyrelseförvaltningen 

Örjan Lindbeck, planchef, kommunstyrelseförvaltningen 

Frånvarande 

Bjarne Vifell (SD) 

Christina Melzén (L) 

Fredrik Bergkuist (M) 
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Samråd för Entitevägen, etapp 14 i Östra Tyresö 

§ 9 Diarienummer KSM-2021-212.214 

Stadsbyggnadsutskottets beslut 

- Ärendet återremitteras för att säkerställa att utvecklingen av Trinntorp som 

närcentrum inte påverkas. 

Reservationer 

Mats Lindblom (L) reserverar sig mot beslutet och avser inkomma med en 

skriftlig reservation (bilaga). 

Marie Åkesdotter (MP) reserverar sig mot beslutet och avser inkomma med en 

skriftlig reservation (bilaga). 

Raymond Moubé (C) reserverar sig mot beslutet och avser inkomma med en 

skriftlig reservation (bilaga). 

 

Beskrivning av ärendet 

Detaljplanen för Entitevägen etapp 14 är en omvandlingsplan som syftar till att 

skapa bättre förutsättningar för permanentboende i området genom god 

vägstandard och hållbar vattenförsörjning samt utökade byggrätter. 

Kommunalt ledningsnät för vatten- och avlopp byggs ut. Samtliga fastigheter 

ansluts till ledningsnät för att säkra en god vattenförsörjning och rening av 

hushållens spill- och avloppsvatten. Byggrätter ges för permanent 

bostadsändamål i form av friliggande bostadshus med utgångspunkt i 

kommunens Strategi för östra Tyresö. Vägar breddas för ökad trafiksäkerhet 

och framkomlighet i området. 

Marken kommer att planläggas för bostadsändamål, småhusbebyggelse samt 

för naturmark och gatumark. Mindre områden för transformatorstationer samt 

avfallshantering kommer också att ingå.  

Genomförandet av detaljplanen bedöms inte innebära någon betydande 

miljöpåverkan som avses i miljöbalkens 6 kap. 3-8§§, med beaktande av 

Miljöbedömningsförordningen 2017:966. 

Kommunstyrelseförvaltningen föreslår att samrådshandlingarna godkänns och 

att förslaget ställs ut för samråd. 
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Ordförandeförslag 

Ordförande Mats Lindblom (L) föreslår att stadsbyggnadsutskottet beslutar att: 

1. Samrådshandlingarna för detaljplan för Entitevägen, etapp 14 i Östra 

Tyresö godkänns.  

2. Kommundirektören ges i uppdrag att ställa ut förslaget för samråd.  

Yrkanden 

Anki Svensson (M) yrkar att ärendet återremitteras med följande motivering: 

För att säkerställa att utvecklingen av Trinntorp som närcentrum inte påverkas. 

  

Anita Mattsson (S) och Johan Carlsson (SD) biträder Anki Svenssons (M) 

återremissyrkande. 

  

Marie Åkesdotter (MP), Raymond Moubé (C) och Ulf Perbo (KD) yrkar att 

ärendet ska avgöras idag samt bifall på ordförandeförslaget. 

Beslutsgång 

Ordföranden ställer frågan om ärendet ska avgöras vid dagens sammanträde. 

Ordföranden ställer frågan om ärendet ska återremitteras enligt Anki Svensson 

(M) yrkande. Stadsbyggnadsutskottet beslutar att ärendet ska återremitteras 

enligt Anki Svensson (M) yrkande. 

Särskilda yttranden 

Anki Svensson (M) och Anita Mattsson (S) anmäler ett särskilt yttrande. 

Yttrandet lämnas inte in utan de hänvisar till återremissyrkandet. 

Bilagor 

Tjänsteskrivelse Entitevägen i Östra Tyresö Samråd.pdf 

Bilaga 1a. Plankarta Entitevägen etapp 14_del 1 (mars 2024).pdf 

Bilaga 1b. Plankarta Entitevägen etapp 14_del 2 (mars 2024).pdf 

Bilaga 2. Planbeskrivning Entitevägen etapp 14 (mars 2024).pdf 

Bilaga 3. Undersökning av betydande miljöpåverkan.pdf 

Bilaga 4. Bullerutredning Entitevägen etapp14 (oktober 2022).pdf 

Bilaga 5. Dagvattenutredning Entitevägen etapp14 (januari 2024).pdf 

Bilaga 6. Trafikutredning Entitevägen etapp14 (november 2023).pdf 
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Bilaga 7. Trafikutredning Östra Tyresö (oktober 2023).pdf 

Bilaga 8. PM Miljöteknik Entitevägen etapp 14 (oktober 2022).pdf 

Bilaga 9. PM Miljöteknik 2 Entitevägen etapp 14 (maj 2023).pdf 

Bilaga 10. PM Geoteknik Entitevägen etapp 14 (mars 2023).pdf 

Bilaga 11. Naturvärdesinventering Entitevägen etapp 14 (mars 2023).pdf 

Bilaga 12. Landskapsanalys Entitevägen etapp 14 (mars 2023).pdf  



 

  
 



 

Reservation 
Stadsbyggnadsutskottet 2024-04-24 

§9 Samråd för Entitevägen, etapp 14 i Östra Tyresö 

§10 Samråd av gatukostnadsutredning för Entitevägen, etapp 14 

 

Planuppdraget för omvandlingsetappen för Entitevägen utökades redan i maj 2021, bara en 

månad efter det att det ursprungliga planuppdraget beslutades av stadsbyggnadsutskottet. 

Redan då fördes en utförlig diskussion huruvida utökningen skulle kunna påverka den 

kommande etappen Trinntorp. Slutsatsen då var mycket tydlig. Ett utökat område för etappen 

Entitevägen skulle inte påverka förutsättningarna för etappen Trinntorp, men däremot leda till 

att störningarna för boende i området skulle minska genom färre avstängningar av Breviksvägen, 

en snabbare utbyggnadstakt, minskade produktionskostnader, samt bättre trafiksäkerhet och 

framkomlighet. Inget parti motsatte sig utökningen av Entitevägen den gången. 

 

Nu använder det nya styret denna utökning som alibi för att tre år senare ifrågasätta 

etappindelningen och dess potentiella påverkan på nästa etapp. Det här är uppenbart bara en 

manöver för att vinna tid för att kunna lösa upp en av de stora motsättningarna som råder 

mellan Socialdemokraterna och Moderaterna inom stadsbyggnadspolitiken för 

omvandlingsetapperna i östra Tyresö. Det hela handlar egentligen om vilka avstyckningsregler 

som ska gälla för området. Moderaterna har alltid stått bakom inriktningen i Strategi för Östra 

Tyresö som säger att minsta fastighetsstorlek skall vara 3000 kvm. Socialdemokraterna strävar 

istället efter att besluta om en minsta fastighetsstorklek på endast 2000 kvm, vilket skulle leda 

till avsevärt fler styckningsmöjligheter i området. 

 

Det vore mycket olyckligt att minska den minska fastighetsstorleken, i synnerhet i området 

Entitevägen, där naturvärdena är extra höga. Under alla omständigheter kommer nu 

planprocessen för Entitevägen att försenas, vilket drabbar fastighetsägarna i området på flera 

sätt. Det tar längre tid att få tillgång till de nya byggrätterna, och kostnaderna för hela projektet 

kommer att öka, vilket drabbar både skattebetalarna och fastighetsägarna i området.  

 

Liberalerna anser att det saknas relevanta skäl att fatta beslut om att inte gå ut på samråd för 

Entitevägen.  

 

 

För Liberalerna i Stadsbyggnadsutskottet 

 

Mats Lindblom 



Reservation

Stadsbyggnadsutskottet 24 april 2024

§ 9

Samråd för Entitevägen, etapp 14 i Östra Tyresö

Planarbetet för utbyggnadsetapp Entitevägen har pågått under en längre tid, och vi ser fram
emot att denna etapp ska gå ut på samråd. Nu finns ett färdigt förslag där trafiksäkerheten 
förbättras och väl avvägda regler för byggnation och avstyckning av fastigheter slås fast. 
För fastighetsägarna i området så är det viktigt att planprocessen går framåt så man 
kommer ur det limbo som pågår så länge inte den nya planen är beslutad och vunnit laga 
kraft. I samrådsprocessen samlas synpunkter från boende och övriga intressenter in, vilket 
utgör underlag för det slutgiltiga ställningstagandet.

Vi anser därför att stadsbyggnadsutskottet borde ha fattat beslut om samråd idag, istället 
för att ytterligare fördröja och försena processen, vilket också medför ytterligare kostnader 
för kommunen.

för Miljöpartiet de Gröna i Tyresö

Marie Åkesdotter
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Samråd av gatukostnadsutredning för Entitevägen, 
etapp 14 

§ 10 Diarienummer KSM-2021-212.214 

Stadsbyggnadsutskottets beslut 

- Ärendet återremitteras för att säkerställa att utvecklingen av Trinntorp som 

närcentrum inte påverkas. 

Reservationer 

Mats Lindblom (L) reserverar sig mot beslutet och avser inkomma med en 

skriftlig reservation (bilaga). 

Marie Åkesdotter (MP) reserverar sig mot beslutet och avser inkomma med en 

skriftlig reservation (bilaga). 

Raymond Moubé (C) reserverar sig mot beslutet och avser inkomma med en 

skriftlig reservation (bilaga). 

 

Beskrivning av ärendet 

I samband med upprättandet av detaljplan för Entitevägen, etapp 14 har 

kommunstyrelseförvaltningen fått i uppdrag att utreda frågan om uttag av 

gatukostnader i området. Den fördelningsbara kostnaden för utbyggnaden av 

gatorna inom fördelningsområdet beräknas bli 54 640 482 kr kronor. Detta 

innebär att gatukostnaden för en befintlig bostadsfastighet blir 432 077 kronor, 

vilket räknas upp med KPI och entreprenadindex inför debitering. 

Ordförandeförslag 

Ordförande Mats Lindblom (L) föreslår att stadsbyggnadsutskottet beslutar att: 

1. Samrådshandlingarna för gatukostnadsutredning för Entitevägen, etapp 

14 godkänns. 

2. Kommundirektören ges i uppdrag att ställa ut gatukostnadsutredningen 

för samråd. 

Yrkanden 

Anki Svensson (M) yrkar att ärendet återremitteras med följande motivering: 



Beslutande organ 

Stadsbyggnadsutskottet 
Handlingstyp 

Protokoll 

Mötesdatum 

2024-04-24 

Sida 

9 (19) 

 

Sidan är signerad digitalt Utdragsbestyrkande 

 

För att säkerställa att utvecklingen av Trinntorp som närcentrum inte påverkas. 

  

Anita Mattsson (S) och Johan Carlsson (SD) biträder Anki Svenssons (M) 

återremissyrkande. 

  

Marie Åkesdotter (MP), Raymond Moubé (C) och Ulf Perbo (KD) yrkar att 

ärendet ska avgöras idag samt bifall på ordförandeförslaget. 

Beslutsgång 

Ordföranden ställer frågan om ärendet ska avgöras vid dagens sammanträde. 

Ordföranden ställer frågan om ärendet ska återremitteras enligt Anki Svensson 

(M) yrkande. Stadsbyggnadsutskottet beslutar att ärendet ska återremitteras 

enligt Anki Svensson (M) yrkande. 

Särskilda yttranden 

Anki Svensson (M) och Anita Mattsson (S) anmäler ett särskilt yttrande. 

Yttrandet lämnas inte in utan de hänvisar till återremissyrkandet. 

Bilagor 

Tjänsteskrivelse Gatukostnadsutredning Entitevägen etapp 14.pdf 

Gatukostnadsutredning Entitevägen.pdf  



 

  
 



 

Reservation 
Stadsbyggnadsutskottet 2024-04-24 

§9 Samråd för Entitevägen, etapp 14 i Östra Tyresö 

§10 Samråd av gatukostnadsutredning för Entitevägen, etapp 14 

 

Planuppdraget för omvandlingsetappen för Entitevägen utökades redan i maj 2021, bara en 

månad efter det att det ursprungliga planuppdraget beslutades av stadsbyggnadsutskottet. 

Redan då fördes en utförlig diskussion huruvida utökningen skulle kunna påverka den 

kommande etappen Trinntorp. Slutsatsen då var mycket tydlig. Ett utökat område för etappen 

Entitevägen skulle inte påverka förutsättningarna för etappen Trinntorp, men däremot leda till 

att störningarna för boende i området skulle minska genom färre avstängningar av Breviksvägen, 

en snabbare utbyggnadstakt, minskade produktionskostnader, samt bättre trafiksäkerhet och 

framkomlighet. Inget parti motsatte sig utökningen av Entitevägen den gången. 

 

Nu använder det nya styret denna utökning som alibi för att tre år senare ifrågasätta 

etappindelningen och dess potentiella påverkan på nästa etapp. Det här är uppenbart bara en 

manöver för att vinna tid för att kunna lösa upp en av de stora motsättningarna som råder 

mellan Socialdemokraterna och Moderaterna inom stadsbyggnadspolitiken för 

omvandlingsetapperna i östra Tyresö. Det hela handlar egentligen om vilka avstyckningsregler 

som ska gälla för området. Moderaterna har alltid stått bakom inriktningen i Strategi för Östra 

Tyresö som säger att minsta fastighetsstorlek skall vara 3000 kvm. Socialdemokraterna strävar 

istället efter att besluta om en minsta fastighetsstorklek på endast 2000 kvm, vilket skulle leda 

till avsevärt fler styckningsmöjligheter i området. 

 

Det vore mycket olyckligt att minska den minska fastighetsstorleken, i synnerhet i området 

Entitevägen, där naturvärdena är extra höga. Under alla omständigheter kommer nu 

planprocessen för Entitevägen att försenas, vilket drabbar fastighetsägarna i området på flera 

sätt. Det tar längre tid att få tillgång till de nya byggrätterna, och kostnaderna för hela projektet 

kommer att öka, vilket drabbar både skattebetalarna och fastighetsägarna i området.  

 

Liberalerna anser att det saknas relevanta skäl att fatta beslut om att inte gå ut på samråd för 

Entitevägen.  

 

 

För Liberalerna i Stadsbyggnadsutskottet 

 

Mats Lindblom 



Reservation

Stadsbyggnadsutskottet 24 april 2024

§ 10

Samråd av gatukostnadsutredning för Entitevägen, etapp 14

Planarbetet för utbyggnadsetapp Entitevägen har pågått under en längre tid, och vi ser fram
emot att denna etapp ska gå ut på samråd. Nu finns ett färdigt förslag där trafiksäkerheten 
förbättras och väl avvägda regler för byggnation och avstyckning av fastigheter slås fast. 
För fastighetsägarna i området så är det viktigt att planprocessen går framåt så man 
kommer ur det limbo som pågår så länge inte den nya planen är beslutad och vunnit laga 
kraft. I samrådsprocessen samlas synpunkter från boende och övriga intressenter in, vilket 
utgör underlag för det slutgiltiga ställningstagandet.

Vi anser därför att stadsbyggnadsutskottet borde ha fattat beslut om samråd idag, istället 
för att ytterligare fördröja och försena processen, vilket också medför ytterligare kostnader 
för kommunen.

för Miljöpartiet de Gröna i Tyresö

Marie Åkesdotter
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Antagande av detaljplan för Vidablick 4 

§ 11 Diarienummer KSM-2021-1053-214 

Stadsbyggnadsutskottets förslag till kommunstyrelsen 

- Detaljplan för fastigheten Vidablick 4 antas. 

 

Beskrivning av ärendet 

Planområdet omfattar fastigheten Vidablick 4 som idag är bebyggd med en 

villa. Planförslaget innebär att fastigheten kan styckas i två delar. Förslaget är 

utformat för att ta hänsyn till områdets karaktär avseende topografi, natur och 

bebyggelse. Detaljplanen tas fram med standardförfarande. 

Planarbetet finansieras genom ett plankostnadsavtal som upprättats med 

fastighetsägaren. 

En enklare prövning av barnets bästa har genomförts inför samråd och 

återfinns i bilaga 5.  Möjligheten att ordna lekutrymmen på privat tomt bedöms 

som god. I området finns närhet till förskola och kommunalägd mark med 

möjlighet till naturlek. 

Ordförandeutlåtande 

Ordförande Mats Lindblom (L) föreslår att stadsbyggnadsutskottet föreslår att 

kommunstyrelsen beslutar att detaljplan för fastigheten Vidablick 4 antas. 

  

Yrkanden 

Anki Svensson (M), Anita Mattsson (S), Johan Carlsson (SD) och Raymond 

Moubé (C) yrkar bifall till ordförandeförslaget. 

Beslutsgång 

Ordföranden frågar om stadsbyggnadsutskottet bifaller ordförandeförslaget 

och finner att stadsbyggnadsutskottet bifaller det. 

Bilagor 

Tjänsteskrivelse Vidablick.pdf 

Bilaga 1 Plankarta Vidablick 4 antagande.pdf 
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Bilaga 2 Planbeskrivning Vidablick 4 antagande.pdf 

Bilaga 3 Samrådsredogörelse.pdf 

Bilaga 4 Granskningsutlåtande.pdf 

Bilaga 5 Checklista för en prövning av barnens bästa, februari 2022.pdf 

Bilaga 6 Undersökning av betydande miljöpåverkan för detaljplan för Vidablick 

4.pdf 

Bilaga 7 PM dagvattenutredning Ronny Olsson Ingenjörsbyrå AB (2023-04-

05).pdf 

Bilaga 8 Körspårsutredning Vidablick 4, Lov och Kontroll (2023-03-20).pdf 

Bilaga 9 Vidablick 4 dagvatten och grundvatten, Momentux (2023-08-09).pdf 

Bilaga 10 Geoteknisk utlåtande (Viak AB, 1975).pdf 

Bilaga 11 Geoteknisk utlåtande (Viak AB, 1975)-Bilaga karta.pdf  
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Granskning av detaljplan för Kretsloppscentralen 

§ 12 Diarienummer KSM-2023-396-214 

Stadsbyggnadsutskottets beslut 

1. Granskningshandlingarna för detaljplan för Kretsloppscentralen 

godkänns. 

2. Kommundirektören ges i uppdrag att ställa ut förslaget för granskning. 

3. Detaljplanens genomförande bedöms inte medföra betydande 

miljöpåverkan. 

 

Beskrivning av ärendet 

Detaljplanen syftar till att möjliggöra en utveckling av kommunens 

kretsloppscentral för att ge verksamheten en ökad kapacitet för återvinning och 

återbruk. Planen ska möjliggöra uppförande av ändamålsenlig bebyggelse 

utifrån verksamhetens behov. Anläggningen ska även förses med ett mer 

effektivt bullerskydd för att minska störningar för omkringliggande bostäder. 

Ombyggnationen ska effektivisera markanvändningen inom anläggningen, öka 

tydligheten och förbättra säkerheten för såväl besökare som personal. 

Detaljplanen tas fram med standardförfarande. 

Detaljplanearbetet finansieras inom ramen för avfallskollektivet. 

Förslaget har varit ute på samråd under perioden 1 – 22 december 2023. Under 

samrådet har 11 yttranden inkommit till kommunen.  

Kommunstyrelseförvaltningen bedömer att detaljplanen för 

Kretsloppscentralen kan ställas ut för granskning. 

Ordförandeförslag 

Ordförande Mats Lindblom (L) föreslår att stadsbyggnadsutskottet beslutar att: 

1. Granskningshandlingarna för detaljplan för Kretsloppscentralen 

godkänns. 

2. Kommundirektören ges i uppdrag att ställa ut förslaget för granskning. 

3. Detaljplanens genomförande bedöms inte medföra betydande 

miljöpåverkan. 
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Yrkanden 

Johan Carlsson (SD), Anki Svensson (M), Raymond Moubé (C), Anita 

Mattsson (S), Ulf Perbo (KD) och Mats Lindblom (L) yrkar bifall till 

ordförandeförslaget. 

Beslutsgång 

Ordföranden frågar om stadsbyggnadsutskottet bifaller ordförandeförslaget 

och finner att stadsbyggnadsutskottet bifaller det. 

Särskilda yttranden 

Marie Åkesdotter (MP) anmäler särskilt yttrande (bilaga). 

Bilagor 

Tjänsteskrivelse detaljplan för kretsloppcentralen.pdf 

Bilaga 1. Plankarta kretsloppscentralen granskning A2.pdf 

Bilaga 2. Planbeskrivning kretsloppscentralen granskning.pdf 

Bilaga 3. Samrådsredogörelse kretsloppscentralen.pdf 

Bilaga 4. Undersökning av betydande miljöpåverkan_kretsloppscentralen.pdf 

Bilaga 5. Enklare prövning av barnets bästa_kretsloppscentralen.pdf 

Bilaga 6. Bullerutredning.pdf 

Bilaga 7a. PM Dagvatten.pdf 

Bilaga 7b. Kompletterande PM Dagvatten.pdf 

Bilaga 8. PM Geoteknik.pdf 

Bilaga 9. MUR Geoteknik.pdf 

Bilaga 10. PM Markmiljö.pdf  



Särskilt yttrande

Stadsbyggnadsutskottet 24 april 2024

§ 12

Granskning av detaljplan för Kretsloppscentralen

Miljöpartiet ser positivt på utvecklingen av kretsloppscentralen med ökad kapacitet för 
återvinning och återbruk.

I det fortsatta planarbetet ska den ekologiska kompensationen vara fullgod. För varje 
nedtaget träd, vill vi se minst två nya träd planteras i närområdet.

Gröna tak och väggar kan med fördel planeras in på de ytor där inte solpaneler ska 
anläggas..

för Miljöpartiet de Gröna i Tyresö

Marie Åkesdotter
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Förstudie mobilitetshus Norra Tyresö centrum 

§ 13 Diarienummer KSM 2024-271 

Stadsbyggnadsutskottets beslut 

- Ärendet återremitteras med uppdraget att se över de ekonomiska 

konsekvenserna för Norra Tyresö centrum. 

Reservationer 

Mats Lindblom (L) reserverar sig mot beslutet och avser inkomma med en 

skriftlig reservation (bilaga). 

Marie Åkesdotter (MP) reserverar sig mot beslutet och avser inkomma med en 

skriftlig reservation (bilaga). 

 

Beskrivning av ärendet 

Kommunstyrelseförvaltningen har tagit fram en förstudie gällande 

mobilitetshus i Norra Tyresö centrum. Området ligger inom en av kommunens 

utpekade mobilitetszoner. För att kunna uppnå mål om låga p-tal, högre andel 

resenärer med gång, cykel och kollektivtrafik samt en ekonomiskt, socialt och 

miljömässigt hållbar trafiksituation i Norra Tyresö Centrum rekommenderar 

förstudien att arbeta vidare med en markanvisning av kvarter 9 för 

mobilitetshus i kombination med bostäder och möjlig verksamhet mot gata.  

Yrkanden 

Anki Svensson (M) yrkar att ärendet återremitteras med följande uppdrag:  

Se över de ekonomiska konsekvenserna för Norra Tyresö centrum. 

  

Mats Lindblom (L) yrkar att ärendet återremitteras med följande uppdrag: 

Utreda förutsättningarna för mer handel och kommersiell verksamhet i 

mobilitetshuset. 

  

Anita Mattsson (S) och Johan Carlsson (SD) biträder Anki Svenssons (M) 

återremissyrkande. 
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Marie Åkesdotter (MP) och Raymond Moubé (C) yrkar att ärendet ska avgöras 

på dagens sammanträde samt bifall till förvaltningens förslag.  

  

Beslutsgång 

Ordförande frågar om ärendet ska avgöras på dagens sammanträde. 

Ordföranden frågar om ärendet återremitteras enligt yrkande från Mats 

Lindblom (L). 

Ordföranden frågar om ärendet återremitteras enligt yrkande från Anki 

Svensson (M). 

Ordförande finner att ärendet återremitteras enligt Mats Lindbloms (L) 

yrkande. 

  

Votering begärs. Ordförande föreslår att utskottet först voterar om motförslag. 

Följande röstordning fastställt: 

Den som vill att yrkandet att ärendet ska avgöras på dagens sammanträde ska 

vara motförslag röstar ja. 

Den som vill att Anki Svenssons (M) återremissyrkande ska vara motförslag 

röstar nej. 

  

Resultat: 3 ja och 6 nej. Hur var och en röstat framgår av bilagt 

röstningsprotokoll 1. Ordföranden finner att Anki Svenssons (M) 

återremissyrkande är motförslag. 

  

Sedan fastställs följande röstordning: 

Den som vill återremittera enligt Mats Lindbloms (L) yrkande röstar ja. 

Den som vill återremittera enligt Anki Svenssons (M) yrkande röstar nej. 

  

Resultat: 2 ja, 6 nej och 1 avstår. Hur var och en röstat framgår av bilagt 

röstningsprotokoll 2. Stadsbyggnadsutskottet återremitterar ärendet i enlighet 

med Anki Svenssons (M) yrkande. 

Protokollsanteckningar 

Inger Gemicioglu (V) hade yrkat att ärendet ska avgöras på dagens 

sammanträde samt bifall till förvaltningens förslag om hon hade haft rösträtt. 
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Bilagor 

Tjänsteskrivelse Förstudie mobilitetshus Norra Tyresö centrum.pdf 

Förstudie mobilitetshus Norra Tyresö centrum.pdf  



 

Tyresö kommun  
Senast uppdaterad 2024-02-20     1 (1) 
  
 
Omröstningsprotokoll stadbyggnadsutskottet 
 
Sammanträdesdatum: 2024-04-24  Röstning § 13 protokoll 1 – Omröstning om motförslag 
 
Ordinarie ledamöter Tjänstgörande ersättare Ja Nej Avstår 
Mats Lindblom, L  X   
Raymond Moubé, C  X   
Anki Svensson, M    X  
Anita Mattsson, S   X  
Anders Linder, S   X  
Marie Åkesdotter, MP  X   
Jeanette Hellmark, M   X  
Ulf Perbo, C   X  
Bjarne Vifell, SD Johan Carlsson (SD)  X  

 
Röstordning:  
Den som vill att motförslag ska vara att ärendet ska avgöras på dagens sammanträde ska vara röstar JA. 
Den som vill att motförslag ska vara Anki Svenssons (M) återremissyrkande röstar NEJ. 
 
 
 
Justeras 
 
___________________   _____________________ 
Ordförande   Justering     



 

Tyresö kommun  
Senast uppdaterad 2024-02-20     1 (1) 
  
 
Omröstningsprotokoll stadbyggnadsutskottet 
 
Sammanträdesdatum: 2024-04-24  Röstning § 13 protokoll 2  
 
Ordinarie ledamöter Tjänstgörande ersättare Ja Nej Avstår 
Mats Lindblom, L  X   
Raymond Moubé, C    X 
Anki Svensson, M    X  
Anita Mattsson, S   X  
Anders Linder, S   X  
Marie Åkesdotter, MP  X   
Jeanette Hellmark, M   X  
Ulf Perbo, C   X  
Bjarne Vifell, SD Johan Carlsson (SD)  X  

 
Röstordning:  
Den som vill återremittera enligt Mats Lindbloms (L) yrkande röstar JA. 
Den som vill återremittera enligt Anki Svenssons (M) yrkande röstar NEJ. 
 
 
 
 
Justeras 
 
___________________   _____________________ 
Ordförande   Justering     



 

Reservation 
Stadsbyggnadsutskottet 2024-04-24 

§9 Förstudie mobilitetshus Norra Tyresö centrum 

 

Ett så kallat mobilitetshus i Norra Tyresö Centrum är en mycket bra idé. Det för en 

markanvisning utpekade kvarter 9 är kommunägt och ligger centralt i området. Med ett 

mobilitetshus i detta kvarter elimineras förhoppningsvis potentiella problem med att anlägga 

garage under kvarteren i väster, där översvämningsriskerna är höga och svårhanterliga. 

 

Uppenbart finns en närhet till kollektivtrafik, handel och service för kvarter 9, vilket är viktiga 

förutsättningar för en lyckad placering av ett mobilitetshus. Men detta kvarter är också en 

mycket lämplig plats för handel och ytterligare kommersiell service. Kvarteret ligger på 

gångstråket mitt emellan nuvarande centrumanläggning och den nya ishallen och dess 

entrétorg. 

 

Liberalerna anser att mobilitetshuset främst skulle behöva kombineras med handels- och 

verksamhetslokaler, och inte med endast bostäder. Vi behöver tillföra handelslokaler i 

centrumområdet för att Tyresö Centrum långsiktigt ska kunna utvecklas till en konkurrenskraftig 

och attraktiv lokal handelsplats. Det är också av konkurrensskäl viktigt att kunna erbjuda 

alternativ i centrumområdet till de lokaler som upplåts av ägaren till nuvarande 

centrumanläggning. 

 

Återremissen från Socialdemokraterna och Moderaterna tyder istället på att man anser att 

ekonomin för utvecklingen av Norra Tyresö Centrum skall vara helt styrande. Det är ett 

kortsiktigt synsätt, som riskerar att istället göra området alltför bostadstungt med för lite handel, 

verksamheter och service. Det leder inte till det levande och hållbara Norra Tyresö Centrum som 

Liberalerna eftersträvar. 

 

 

För Liberalerna i Stadsbyggnadsutskottet 

 

Mats Lindblom 
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§ 13

Förstudie mobilitetshus Norra Tyresö centrum

Norra Tyresö centrum ligger inom en av kommunens utpekade mobilitetszoner som 
kännetecknas av närhet till bland annat kollektivtrafik, handel och service. Utgångspunkten
är att arbeta med låga och flexibla parkeringstal och hitta smarta sätt att kombinera behovet
av transporter med en ökad stadsmässighet och tillkommande bebyggelse. Under hösten 
2022 gjordes en översyn av parkeringsfrågan inom projektet och en övergripande 
mobilitetsutredning togs fram. Uppdaterade parkeringstal för området i enlighet med 
kommunens Trafikplan för mobilitet och parkering presenterades, möjligheter till 
samnyttjande sågs över och förslag påmobilitetshus inom kvarter 9 lyftes. Utredningen 
beskrev vikten av att mobilitetsåtgärder i området är samlade, ligger centralt och på kort 
avstånd från majoriteten av bostäderna i området. Kvarteret är kommunägt och centralt 
placerat i området

För att kunna uppnå mål om låga p-tal, högre andel resenärer med gång, cykel och 
kollektivtrafik samt en ekonomiskt, socialt och miljömässigt hållbar trafiksituation i Norra 
Tyresö Centrum rekommenderar förstudien att arbeta vidare med en markanvisning av 
kvarter 9 för mobilitetshus. Mobilitetshuset bör kombineras med bostäder mot gata och 
annan verksamhet som exempelvis livsmedelsbutik som levandegör kvarteret. 
Markanvisningen av kvarter 9 bör ske så snart som möjligt för att ge förutsättningar för så 
många kvarter som möjligt att ansluta sig. 

Vi anser därför att stadsbyggnadsutskottet borde ha fattat beslut idag om att markanvisning
för mobilitetshus ska göras, istället för att fördröja och försena processen, vilket också 
medför ytterligare kostnader för kommunen.

för Miljöpartiet de Gröna i Tyresö
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Uppdrag om planberedskap för ny förskola i Norra 
Tyresö centrum 

§ 14 Diarienummer 2024/SBF 0022 

Stadsbyggnadsutskottets beslut 

- Ordförandeuppdraget avslås. 

Reservationer 

Marie Åkesdotter (MP) reserverar sig mot beslutet och avser inkomma med en 

skriftlig reservation (bilaga). 

Raymond Moubé (C) reserverar sig mot beslutet och avser inkomma med en 

skriftlig reservation (bilaga). 

Mats Lindblom (L) reserverar sig mot beslutet och hänvisar till sitt 

ordförandeutlåtande. 

 

Ordförandeförslag 

Ordförande Mats Lindblom (L) föreslår att stadsbyggnadsutskottet beslutar att 

kommundirektören ges i uppdrag att utreda lämplig placering av en kommunal 

förskola i Norra Tyresö centrum, för senare detaljplanering av denna inom 

lämplig utvecklingsetapp. 

Ordförandeutlåtande 

I planprogrammet för förnyelse och utveckling av Tyresö centrum från 2007 

finns ett antal möjliga placeringar av förskoleverksamhet i Norra Tyresö 

Centrum angivna. Det är på lång sikt nödvändigt med en eller flera förskolor i 

området för att skapa en hållbar stadsdel som ger de boende tillgång till den 

service som förväntas finnas i närområdet. Innan utvecklingen av Norra 

Tyresö Centrum drog igång, fanns förskolan Båten i området. Den är nu riven, 

och barnen som var placerade där har hänvisats till andra förskolor i 

kommunen. 

I omedelbar närhet till Norra Tyresö Centrum ligger utvecklingsområdet 

Bäverbäcken där det planeras över 600 nya bostäder. I detaljplanen för en av 

etapperna hade också mycket förutseende en möjlighet för en förskola 

planerats in. Dessvärre har byggherren valt bort denna möjlighet, och 

Bäverbäcken kommer nu att stå helt utan förskoleplatser. Detta faktum visar 
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att det inte alls är säkert att de möjligheter till förskolor som ges av en 

detaljplan faktiskt kommer att realiseras i slutändan. 

Det är inte långsiktigt hållbart att bygga två nya stadsdelar, Norra Tyresö 

Centrum och Bäverbäcken, med totalt över 1600 bostäder, utan att säkerställa 

tillräcklig kapacitet vad gäller förskoleplatser. Även om behovet av platser 

under de första åren efter inflyttning i ett färdigbyggt område kan tillfredsställas 

genom överkapacitet i helt andra kommundelar, måste till slut varje stadsdel 

dimensioneras korrekt vad gäller kommunal service som förskolor. 

Därför är det av största vikt att det i kommande etapper av Norra Tyresö 

Centrum inte bara planeras för möjligheter till nya förskolor, utan att det 

istället skapas en skarp planberedskap för en ny kommunal förskola i området. 

Förskolan måste finnas med i detaljplanen och följa Boverkets riktlinjer som 

normalt tillämpas för Tyresös kommunala förskolor. Bygget av förskolan kan 

sedan invänta den tidpunkt då den av kapacitetsskäl behöver uppföras. 

Yrkanden 

Marie Åkesdotter (MP) och Raymond Moubé (C) yrkar bifall till 

ordförandeförslaget. 

Anita Mattsson (S) och Anki Svensson (M) yrkar avslag på ordförandeförslaget. 

Beslutsgång 

Ordföranden ställer frågan om stadsbyggnadsutskottet bifaller 

ordförandeförslaget. Ordföranden ställer frågan om stadsbyggnadsutskottet 

avslår ordförandeförslaget. Ordföranden finner att stadsbyggnadsutskottet 

bifaller ordförandeförslaget. 

  

Votering begärs och följande röstordning fastställs: 

Den som vill bifalla ordförandeförslaget röstar ja 

Den som vill avslå ordförandeförslaget röstar nej 

  

Resultat: 3 ja och 6 nej. Hur var och en röstat framgår ur bilagt 

röstningsprotokoll votering 1. 

Stadsbyggnadsutskottet avslår ordförandeförslaget. 
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Särskilda yttranden 

Anki Svensson (M) och Anita Mattsson (S) lämnar gemensamt särskilt yttrande 

(bilaga). 

Bilagor 

Ordförandeuppdrag om planberedskap för ny förskola i Norra Tyresö 

centrum.pdf 



 

Tyresö kommun  
Senast uppdaterad 2024-02-20     1 (1) 
  
 
Omröstningsprotokoll stadbyggnadsutskottet 
 
Sammanträdesdatum: 2024-04-24  Röstning § 14   
 
Ordinarie ledamöter Tjänstgörande ersättare Ja Nej Avstår 
Mats Lindblom, L  X   
Raymond Moubé, C  X   
Anki Svensson, M    X  
Anita Mattsson, S   X  
Anders Linder, S   X  
Marie Åkesdotter, MP  X   
Jeanette Hellmark, M   X  
Ulf Perbo, C   X  
Bjarne Vifell, SD Johan Carlsson (SD)  X  

 
Röstordning:  
Den som vill bifalla ordförandeförslaget röstar JA. 
Den som vill avslå ordförandeförslaget röstar NEJ. 
 
 
 
 
Justeras 
 
___________________   _____________________ 
Ordförande   Justering     
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§ 14

Uppdrag om planberedskap för ny förskola i Norra Tyresö 
centrum

I planprogrammet för förnyelse och utveckling av Tyresö centrum från 2007 finns ett antal 
möjliga placeringar av förskoleverksamhet i Norra Tyresö Centrum angivna. Det är på lång
sikt nödvändigt med en eller flera förskolor i området för att skapa en hållbar stadsdel som 
ger de boende tillgång till den service som förväntas finnas i närområdet. Innan 
utvecklingen av Norra Tyresö Centrum drog igång, fanns förskolan Båten i området. Den 
är nu riven, och barnen som var placerade där har hänvisats till andra förskolor i 
kommunen.

I omedelbar närhet till Norra Tyresö Centrum ligger utvecklingsområdet Bäverbäcken där 
det planeras över 600 nya bostäder. I detaljplanen för en av etapperna hade också mycket 
förutseende en möjlighet för en förskola planerats in. Dessvärre har byggherren valt bort 
denna möjlighet, och Bäverbäcken kommer nu att stå helt utan förskoleplatser. Detta 
faktum visar att det inte alls är säkert att de möjligheter till förskolor som ges av en 
detaljplan faktiskt kommer att realiseras i slutändan.

Det är inte långsiktigt hållbart att bygga två nya stadsdelar, Norra Tyresö Centrum och 
Bäverbäcken, med totalt över 1600 bostäder, utan att säkerställa tillräcklig kapacitet vad 
gäller förskoleplatser i bostadsområdets närhet. Det finns en uppenbar risk att många 
kommer att välja att skjutsa sina barn med bil till förskolor i andra kommundelar. Det går 
helt emot den trafikstrategi som alla partier i KF utom SD, har ställt sig bakom. Om inte 
förskolor planeras, kan vi hamna  i en situation liknande Hammarby Sjöstad, där man får 
pressa in förskolor i efterhand, på mindre bra lägen, och med bristande friytor.     

Därför är det av största vikt att det i kommande etapper av Norra Tyresö Centrum inte bara
planeras för möjligheter till nya förskolor, utan att det istället skapas en skarp 
planberedskap för en ny kommunal förskola i området. Förskolan måste finnas med i 
detaljplanen och följa Boverkets riktlinjer som normalt tillämpas för Tyresös kommunala 
förskolor. Bygget av förskolan kan sedan invänta den tidpunkt då den av kapacitetsskäl 
behöver uppföras.

Att påbörja denna planering brådskar, och vi beklagar att utskottets valde att inte bifalla 
förslaget. 



SÄRSKILT YTTRANDE                
§ 14 Uppdrag om planberedskap för ny förskola i Norra Tyresö centrum 
 

Tyresö kommun har en långsiktig planering för förskole- och skolplatser. Alla barn ska gå i 
ändamålsenliga skollokaler och ha en säker och trygg skolväg. Därför renoverar vi lokaler och bygger 
nya förskolor- och skolor. Vi har även planberedskap om kommunen på sikt skulle se ett ökat behov 
av förskoleplatser. Vi gör också investeringar för trygga skolvägar. 
  
Inom detaljplanen för Bäverbäcken som nämns i ordförandeuppdraget har varken kommunen eller 
byggaktören bedömt att det finns ett behov av en förskola. Inte heller i Norra Tyresö Centrums har 
ett behov för ytterligare en förskola kunnat påvisas. I områdets absoluta närhet finns flera 
närliggande förskolor och skolor. 
  
Våra framtida förskolor i Tyresö kommun lägger stor vikt vid det som är bra med Tyresö – närhet till 
naturen. Tomterna där vi kan bygga nya förskolor ser olika ut och har olika förutsättningar. Det är 
därför utemiljöns naturinslag som lägger grunden till gårdens och lekutrustningens utformning. Det 
är närheten till naturen som ligger till grund för utformningen av byggnad och utemiljö. 
  
Förskolegårdarna i Tyresö håller hög kvalitet med många naturinslag och möjligheter till lek och 
undervisning. Det är en ambition vi är rädda om och som skulle vara svår att fylla inom området för 
Norra Tyresö Centrum. Därför röstade vi nej till förslaget.   
  
Närhet till parker och naturområden kan inte ersätta en bra utemiljö i direkt anslutning till 
verksamheten.  När parker och naturområden nyttjas som ersättning för tillräckligt kvalitativa skol- 
och förskolegårdar får det konsekvenser. 

 
Anita Mattsson    Anki Svensson 
För den Socialdemokratiska gruppen   För den Moderata gruppen 
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